
PROTOKÓŁ NR XXVI/2017 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 marca 2017 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 11 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka  
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski  
4. Marek Malinowski – Skarbnik Gminy  
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
6. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
8. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski  

Radni nieobecni: Piotr Paczesny, Danuta Hańczyk, Włodzimierz Nierychlewski, Marcin Olech 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) likwidacji Publicznego Liceum Ogólnokształcącego w Dębnicy Kaszubskiej, 

b) określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska 
wobec kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły, 

c) określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
publicznych przedszkoli na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, określenia dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznawania liczby punktów 
poszczególnym kryteriom, 

d) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

e) określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska, 

f) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok  2017, 

g) zmiany uchwały Nr XXII/158/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 
października 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuży niż 
3 lata lub na czas nieoznaczony oraz ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska, 

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej, 

i) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: „Ochrona 
różnorodności biologicznej na terenie powiatu słupskiego” planowanego do złożenia 



w ramach konkursu nr RPPM.11.04.00–IZ.00-22–002/17 dla Działania 11.4. Ochrona 
różnorodności biologicznej Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-2020, 

j) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027, 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 21.03.2017 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Przebieg sesji: 

a)  
XXVI Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 10:45 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. Na 
podstawie listy obecności stwierdził nieobecność 4 Radnych, jednak w chwili przekazywania tej 
informacji nieobecnych było 5 Radnych, po czym stwierdził prawomocność obrad. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Pana Asystenta Wójta Gminy, Pana Sekretarz, Pana 
Skarbnika, Sołtysów, Panią Annę Pietrzak Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Radną Rady 
Powiatu oraz Radnych Rady Gminy.  

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem uwag porządek obrad został przyjęty. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady 
oznajmił, że protokół został przyjęty i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 2 
a)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

likwidacji Publicznego Liceum Ogólnokształcącego w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiący 

załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 

Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 14 obecnych radnych na komisjach. Przewodniczący 

Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź 



uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /10 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/204/2017 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

b)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska wobec kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem szkoły /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany 

na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 

14 obecnych radnych na komisjach. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem 

czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z 

brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /10 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/205/2017 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt I. Warkocką przybyłą na sesję. 
Pani Wójt I. Warkocka przywitała zebranych uczestników sesji i przeprosiła za spóźnienie.  
Na sesję przybyła Radna Monika Gardzielewska. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

przedszkoli na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznawania liczby punktów poszczególnym kryteriom 

/stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 

komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 14 obecnych radnych na komisjach. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/206/2017 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

d)   
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego /stanowiący 



załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 

Gminy. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/207/2017 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym 

wszystkich komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady K. Badowski zawrócił się z pytaniem czy 

ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały?  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały, który w §1 zawierał 

pkt 3. Uchwałę w sprawie projektu sieci szkół poddano opinii Kuratorowi Oświaty, który wydał 

opinię pozytywną. W międzyczasie pojawiła się informacja na stronie internetowej Kuratorium, 

że w uchwale nie powinien znaleźć się zapis dotyczący sieci publicznych szkół po 1 września 

2019 roku. Zgodnie z tą informacją z §1 punkt 3, a także załącznik nr 3 zastały wycofane z 

uchwały.   

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? Przewodniczący Rady dodał, że na komisjach wspólnych 14 

obecnych radnych opowiedziało się za pozytywna opinią. W związku z brakiem pytań 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/208/2017 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok  2017 /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był 

omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną, 

za którą opowiedziało się 14 radnych obecnych na komisjach wspólnych. Przewodniczący Rady 

K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 



Uchwała otrzymała nr XXVI/209/2017 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXII/158/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 października 2012 r. w 
sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuży niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 
oraz ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący 
załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 
Gminy lecz nie został zaopiniowany.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że zgodnie z życzeniem Państwa Radnych z biura rady 
wyszły materiały dokumentujące jaki jest obecny stan prawny kompetencji do ustalania stawek 
opłat za dzierżawę, wynajem itd. Rada Gminy ustala zasady na jakich wydzierżawiane są grunty, 
wynajmowane lokale, a Wójt określa stawki tych opłat. Sekretarz wyraził nadzieję, iż wszelkie 
dotychczasowe wątpliwości zostały rozwiane.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/210/2017 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

h)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej /stanowiący załącznik nr 8 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał 
opinię pozytywną, za którą opowiedziało się 13 radnych obecnych na komisjach wspólnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/211/2017 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że od teraz ekwiwalent dla strażaków za udział w 
akcjach wynosić będzie 12 zł/h, a za udział w szkoleniu 3 zł/h.  

i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji projektu pn.: „Ochrona różnorodności 
biologicznej na terenie powiatu słupskiego” planowanego do złożenia w ramach konkursu nr 
RPPM.11.04.00–IZ.00-22–002/17 dla Działania 11.4. Ochrona różnorodności biologicznej 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 
/stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 
komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną, za którą opowiedziało się 12 radnych obecnych 



na komisjach wspólnych. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z 
Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 
zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/212/2017 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/ był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną, 
za którą opowiedziało się 12 radnych z jednym głosem wstrzymującym się. Przewodniczący Rady 
K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu 
uchwały?  
Radna B. Sikora zauważyła, że radni przed rozpoczęciem sesji otrzymali załącznik nr 3 i 4 do 
uchwały.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że nastąpiła mała pomyłka w załączniku w projekcie 
uchwały przekazanym radnym na komisjach wspólnych, która dotyczyła pomocy dla 
Województwa Pomorskiego, a mianowicie było zapisane 30 tys. zł w załączniku zadań 
inwestycyjnych. W międzyczasie zarządzeniem wójta nastąpiła zmiana paragrafu, gdyż sejmik 
województwa dopóki nie zapisze tego w swoim WPF-ie jako wydatek inwestycyjny, traktuje to 
jako zadanie bieżące. Nasza gmina miała tą kwotę zapisaną jako wydatek inwestycyjny. W 
związku ze zmianą paragrafu nastąpiła zmiana w załącznika, kwota wypadła z zadań 
inwestycyjnych, a wpadła do zadań bieżących.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy w przypadku zatwierdzenia zadania przez 
województwo kwota wróci do wydatków inwestycyjnych? Radna poinformowała, że nie do końca 
rozumie tą zmianę. 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że zmiana ta nastąpiła na prośbę Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, aby im się zgadzało w bilansach. Według Niego gmina mogła pozostawić zapis 
bez zmian, gdyż przebudowa drogi jest zadaniem inwestycyjnym. Województwo, dopóki nie 
zatwierdzi zadania, wydatek ma wrzucony w zadania bieżące i wychodzi z założenia, że pomoc 
też musi być wydatkiem bieżącym. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że osobiście dzwoniła Pani Dyrektor z prośbą o taką zmianę, bez 
której im się nie zgadza bilans.  
Radna B. Sikora wyraziła zaskoczenie dyktowaniem przez województwo jak ma wyglądać budżet 
naszej gminny. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że próbował wytłumaczyć, że są to planowane zadania 
inwestycyjne i nie może być to zadaniem bieżącym, jednak do czasu zatwierdzenia decyzji przez 
sejmik proszą o zmianę, aby nasza uchwała była kompatybilna.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/213/2017 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 



k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027 /stanowiący 
załącznik nr 11 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 
Gminy i uzyskał opinię pozytywną, za którą opowiedziało się 12 Radnych z jednym głosem 
wstrzymującym się. Przewodniczący Rady K. Badowski zawrócił się z pytaniem czy ktoś z 
Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czym różni się projekt uchwały przekazany Radnym 
przed sesją od tego, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że zupełnie niczym projekty się nie różnią. 
Radna B. Sikora zauważyła, że różnicę widać nawet w objętości dokumentów.  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że w projekcie uchwały jest załącznik nr 1. Poprzednio były 
tylko wykazy przedsięwzięć.  
Radna B. Sikora zauważyła, że na komisjach był przedstawiony jedynie załącznik nr 2. 
Radny W. Leśniewski oznajmił, że na komisjach wspólnych była mowa o budowie sali 
gimnastycznej przy szkole w Gogolewie. 4,5 mln zł wynosi koszt budowy sali, z czego 
dofinansowane zostanie  około 1,5 mln zł. Czy w takim razie koszt po stronie gminy wynosi 3 
mln zł? 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że finansowanie sali będzie w proporcjach 50/50 w latach 
2018-2020. 
Radny W. Leśniewski oznajmił, że nie twierdzi, że dzieciom nie należy się sala gimnastyczna. On 
był zdania, że lepiej dowozić dzieci do Dębnicy Kaszubskiej, gdzie mają lepsze warunki, lecz  
forsowano reorganizację szkół i ją zatwierdzono aby rozwijać szkoły. Radny boi się, że dług 
gminy wynosi 20 mln zł, a lekką ręką dodaje się 5 mln zł. Dziś zadłużenie wynosi 20 mln zł, a w 
przeciągu 3-4 lat wzrośnie do 24 mln zł.  
Skarbnik M. Malinowski zwrócił się z pytaniem na jakiej podstawie Radny tak uważa?  
Radny W. Leśniewski oznajmił, że koszt budowy sali jest wzięty z budżetu gminy. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że budowa sali będzie finansowana z budżetów gminy w 3 
latach. Nie z kredytu ani żadnej pożyczki. Nie będzie się dobierało żadnego zadłużenia.  
Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy gminę na to stać? Oznajmił, że gdy On ma dług 
stara się go spłacić, a nie zaciągać nowe zobowiązania. Nie jest spłacany poprzedni kredyt, a już 
następny się szykuje. Gmina spłaca tylko odsetki, kapitał nie jest ruszony. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że jest już spłacany kapitał. Od czasu ostatnich 
wypuszczonych obligacji w 2012 roku gmina spłaciła ok 7 mln zł. W roku 2015 spłacono więcej 
niż się zakładało, czyli ponad 3 mln zł. Do spłacenia pozostało mniej więcej 19 mln zł, a było 
około 26 mln zł. Koszt budowy całego gimnazjum wraz z salą wyniósł 14,5 mln zł, a w roku 
2003, gdy rozpoczęto jego budowę, budżet gminy wynosił 10 700 000 zł.  
Radny W. Leśniewski oznajmił, że zastanawia się tylko czy gminę na to stać. Nie chce aby za 10 
lat kolejni mieszkańcy nie obwiniali radnych zaciąganiem kolejnych zadłużeń, bez spłaty 
obecnych.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że na podstawie WPF-u stwierdza, że gminę stać z 
przyszłych budżetów na budowę sali. W WPF-ie nie ma jednej inwestycji, czyli przebudowy ulicy 
Zjednoczenia, jednak i bez tego Skarbnik widzi, że gminę na to stać. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że było mówione, że gmina przez 3 lata nie będzie 
spłacać kapitału.  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że gmina także spłaca kapitał. Wierzytelności wobec 
wykonawcy gimnazjum wykupił Bank Ochrony Środowiska. Spłacamy BOŚ w formie inwestycji 
ratalnej po 354 900 zł rok rocznie i będzie to spłacane jeszcze przez 5 lat. W międzyczasie 
zaciągnięto dwa kredyty w Banku Gospodarki Krajowej, który na lepszych warunkach 
proponował pożyczkę. Dzięki temu został spłacony BOŚ. Pozostała kwota, która była do spłaty 
była spłacana i od roku 2018 dalej będzie spłacana. Wobec BKG mamy dwa zobowiązania, z 



czego jedno w euro i jedno w złotówkach. Zobowiązania te są rzędu 6 mln zł. Obligacje były 
brane głównie na zadania inwestycyjne czyli III etapy sieci wodno-kanalizacyjnej.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że na dzień dzisiejszy wszystkie planowane inwestycje są z 
budżetu gminy. Nie są zaciągane nowe zobowiązania budżetu. Poziom zadłużenia spadł i 
wskaźniki są lepsze, dzięki temu, że zadłużenia są spłacane. Póki co nie są planowane nowe długi, 
a stare długi są spłacane. Nie wiadomo jak potoczy się inwestycja na ulicy Zjednoczenia. 
Wskaźniki pozwalają zaciągać nowe zadłużenia, ale na chwilę obecną nie ma potrzeby ich 
zaciągać. Budowa sali wraz z boiskiem wyniesie jakieś 4,6 mln zł z czego planowane jest 
dofinansowanie w wysokości 50% z Ministerstwa Sportu. Cały koszt nie będzie finansowany z 
budżetu gminy, bo nas na to nie stać. Przy założeniu 50% nadal jest to bolesna inwestycja. W 
2018 roku nastąpi rozpoczęcie budowy, a w 2019 roku planowane jest zakończenie budowy sali, 
natomiast w 2020 roku zakończenie budowy boiska. Obecnie nie ma mowy o kolejnych 
zadłużeniach. 
Radny W. Leśniewski podziękował za wyjaśnienia. Oznajmił, że niektórych spraw nie rozumiał, a 
przychodzą do Niego mieszkańcy z prośbą o wyjaśnienia, stąd też drążenie tematu. Nie jest 
księgowym, nie zna się na tym, ale lubi wiedzieć.  
Pani Wójt I. Warkocka również podziękowała za takie pytania, bo dzięki nim można uniknąć 
niejasności wokół inwestycji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVI/214/2017 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 3 
 Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Plan zbywania i obciążania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.03.2017 r. /stanowiący załącznik 
nr 23 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i 
uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych radnych na komisjach wspólnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do planu? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania nad planem.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska z dnia 21.03.2017 r. został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne przyjęcie 

planu.  

Ad. 4 

 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie Radnych ze sprawozdaniem z 

działalności Wójta i wykonania uchwał. 

Sprawozdanie z działalności Wójta /stanowiące załącznik nr 24 do protokołu/ przedstawiła Pani 

Wójt I. Warkocka.  

Pani Wójt I. Warkocka dodała do sprawozdania, że 23 marca 2017 r. odbyło się spotkanie z 

dyrektorami szkół podyktowane zmianami w oświacie. Odbyło się ono m.in. w związku ze 

spadkiem urodzeń. Na dzień dzisiejszy są trzy zespoły szkół. Jest pokazana sytuacja w szkole w 



poszczególnych latach szkolnych i ramowy plan nauczania, który musi być stworzony dla każdej 

ze szkół. Pani Wójt mówi o tym, gdyż zmienia się liczba godzin przedmiotów biologii, chemii, 

fizyki i geografii. W klasach 4-8 jest podział na geografię, biologię, chemię  i fizykę. Przez 3 lata 

uczniowie uczyli się przyrody. W nowej ramówce przyroda jest tylko w klasie 4, później pojawia 

się biologia, stąd prezentacja godzinowa z ramowego planu. 

Lp. Wyszczególnienie 

Godziny wynikające z ramowych planów nauczania na rok 

szkolny 
Różnica godzin 

pomiędzy rokiem 

szkolnym 

2017/2018 a 

2019/2020 2017/2018 2018/2019 2019/2020 

1. 

Zespół Szkolno-

Przedszkolny w 

Dębnicy Kaszubskiej 

576,5 20 oddz. 583 20 oddz.  515 18 oddz. 61,5 

2. 
Zespół Szkół w 

Gogolewie 
296 10 oddz. 325 10 oddz. 266,5 9 oddz. 29,5 

3. 
Zespół Szkół w 

Motarzynie 
278 9 oddz. 278 9 oddz.  243 8 oddz. 35 

 

Średnio etat nauczyciela wynosi 20 godz. W latach 2019/2020 nastąpi spadek liczby godzin, a co 

za tym idzie spadek etatów nauczycielskich. Dodatkowo trudna sytuacja obserwowana w Dębnicy 

Kaszubskiej związana jest z ruchem rodziców. Na początku września 2016 roku część rodziców 

podjęła decyzję, że ich dziecko nie trafi do klasy pierwszej, tylko zostanie w przedszkolu. Skutek 

tego był taki, że jest tylko jeden oddział klasy pierwszej, gdzie zwykle były dwa oddziały, a w 

skrajnych przypadkach 3 oddziały. Do szkół statystycznie trafia od 80 do 95% dzieci, jeżeli 

chodzi o 7-latki. W Gogolewie sytuacja jest dość stabilna. Niepokojący jest obwód Motarzyno. 

Odnotowano spadek urodzeń niemal o 40% i jest on niepokojący. Ciągle obserwowany jest 

spadek urodzeń. Kadry nauczycielskiej nie będzie się przechowywać. Nauczycieli trzeba będzie 

zwalniać, dawać im odprawę. Pani Wójt zależało na tym, aby dyrektorzy już teraz mogli wysłać 

swoich nauczycieli na dodatkowe studia i zaproponować im podwyższenie kwalifikacji. Przez dwa 

lata nauczyciele mają możliwość zrobienia dodatkowych kwalifikacji. Marcowe spotkanie było 

ukierunkowane, aby nauczyciele którzy mogą i chcą podjęli się przekwalifikowania. Nastąpi 

zmiana zarządzenia, tak aby nauczycielom w 100% był zwracany koszt przekwalifikowania. W 

rocznym budżecie na oświatę zapewniony jest 1% na doskonalenie nauczycieli, do tej pory w 

zarządzeniu było maksymalne dofinansowanie do 80% kosztów studiów podyplomowych. 

Można podwyższyć te środki, gdyż nigdy nie były one wykorzystane w 100%.  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy z nauczycielami były zawierane umowy na 

dofinansowanie kosztów studiów?  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że z nauczycielami były zawierane umowy. W przypadku gdy 

nauczyciel zostałby zwolniony z pracy dofinansowanie musiałby zwrócić. Do tej pory 

praktykowano udział w 80% kosztów. Niektóre kierunki są niedostępne na pomorzu i należy 

udać się na studia np. do Wrocławia. Oczywiście rynek jest taki, że niedługo luka się zapełni. 

Pieniądze nie były wykorzystywane w 100% i nie przechodzą na kolejne lata.  

Radna B. Sikora oznajmiła, że nie chciałaby aby nauczyciel po rocznym przyuczeniu uczył jej 

dziecko. Jest to jakieś wyjście, ale nie do końca takie jakie powinno być. 



Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nauczyciele będą uzupełniać wiedzę o przedmioty 

pokrewne. Ministerstwo nie zmieniło rozporządzenia odnośnie wykształcenia nauczycieli i studia 

podyplomowe mogą być robione po ukończeniu studiów przyrodniczych lub humanistycznych 

związanych z wcześniejszym kierunkiem.  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy nie lepiej byłoby, dla dobra dzieci, pozyskać 

nauczycieli z pełnymi kwalifikacjami, a nie po dokształceniu? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że rzeczywistość jest taka, że można zatrudniać nauczyciela po 

2 godziny w każdej szkole, jednak nikt na to nie pójdzie. Język niemiecki będzie etatem dla 

jednego germanisty. Obecny nauczyciel języka uzupełnia swoje pensum w Motarzynie i 

Gogolewie. Godziny fizyki i chemii w ramówce zaplanowane są po 2 godziny, więc ciężko będzie 

znaleźć nowego chętnego nauczyciela.  

Radna B. Sikora oznajmiła, że odbędzie się to kosztem jakości edukacji.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że wszystko zależy od materii ludzkiej. Zaangażowany 

nauczyciel sobie poradzi. Nadzór pedagogiczny dyrektora pozwoli znaleźć odpowiednich 

nauczycieli.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że 21 marca wpłynęły pozytywne opinie Kuratora Oświaty w 

sprawie przekształcenia przedszkoli w Motarzynie i w Gogolewie. Na najbliższej sesji zostaną 

złożone projekty uchwał w sprawie przekształcenia. Dla urzędu pod względem organizacyjnym 

nic nie zmienia. Pani Wójt I. Warkocka dodała również, że 23 marca Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Gdańsku uznał nasze racje co do zwolnienia byłego prezesa Mirosława 

Klemiato. W ocenie sądu Rada Gminy nie miała prawa wydawać takiej uchwały zabraniającej 

zwolnienia, gdyż przekroczyła swoje kompetencje. Gmina musiała zapytać o zgodę radę, jednak 

ona nie miała prawa nie wyrazić na to zgody i sąd przychylił się do naszej argumentacji. Racje są 

po stronie gminy.   

Radna B. Sikora zauważyła, że droga na tym się nie kończy. To, że WSA uznało argumenty 

gminy, nie oznacza, że można zwolnić prezesa. Rada Gminy Słupsk może się odwołać od 

wyroku, co sprawę wydłuży.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wszystko zależy od Rady Gminy Słupsk. W rozumieniu 

doktryny uchwała ta jest nieważna i zawraca bieg wydarzeń do początku. Kwestia jest decyzji 

Rady Gminy Słupsk. Orzecznictwo jest takie, że rada gminy nie może odmówić zgody na 

rozwiązanie umowy o pracę z radnym, jeżeli nie ma związku przyczynowo-skutkowego co do 

pełnienia funkcji prezesa z funkcją przewodniczącego rady. Z naszej strony było przedstawione, 

że takowy związek nie wystąpił. Należało przejść procedurę sądową. Rada Gminy Słupsk musi 

uwzględnić orzeczenie sądu, a nasza gmina będzie dochodzić swoich racji na drodze sądowej. 

Sekretarz dodał, że wygrano sprawę sądową z byłą Panią Dyrektor Gimnazjum w Dębnicy 

Kaszubskiej. Pani Małgorzata Kowalska pozwała gminę za niesłuszne zwolnienie i sposób 

odwołania ze stanowiska. Sąd w I instancji potwierdził argumentację urzędu.  

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że w Dębnicy Kaszubskiej zostanie posadzonych 56 głogów, przy 

GOK-u i przy pętli autobusowej linii 211. W dniu wagarowicza tj. 21 marca we wszystkich 

szkołach była zorganizowana akcja sadzenia drzew, w której nasadzono prawie 200 sztuk drzew 

różnego rodzaju. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał przybyłego na sesję Radnego Rady Powiatu Pana 

Grzegorza Grabowskiego.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zabrał głos odnośnie byłego prezesa spółki ZGK, 

oznajmił, że teraz po unieważnieniu uchwały Rady Gminy Słupsk procedura wraca do początku i 



wstrzymuje zwolnienie. Sąd stwierdził nieważność uchwały, a prawo wymaga wydania opinii. 

Rada ponownie może wydać opinię negatywną. Wiceprzewodniczący zna relacje jakie są w 

Gminie Słupsk.  

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nie do końca tak jest. Zgodnie z prawem o 

postępowaniu przed sądami administracyjnymi uchwała lub decyzja organu, którego została 

uznana za nieważną, musi przy wydawaniu następnej wziąć pod uwagę argumentację sądu. 

Zaskarżeniu przez pełnomocników ZGK podlegała uchwała. Droga jest taka, że w I instancji 

WSA orzeka, że uchwała jest nieważna, a to pozostawia sprawę wniosku o zwolnienie prezesa 

jako otwartą. Rada Gminy Słupsk powinna zająć stanowisko w duchu orzeczenia sądu, chyba że 

zdecyduje się na skargę kasacyjną. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ze spółki lub z gminy zostało 

przedstawione stanowisko, że takie przeciąganie sprawy może spowodować wzrost kosztów po  

ich stronie? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że takie stanowisko nie wyszło z gminy. Pani Wójt rozważa 

różne możliwości poinformowania o roszczeniach i wzrastających odsetkach. Rada Gminy 

Słupsk miała twarde stanowisko, a nasza gmina czekała na rozstrzygnięcie. Ktoś mógłby jechać 

na sesję, aby poinformować o roszczeniach naszej gminy. Dziś jest już inna sytuacja. Jest poparcie 

działań ze strony sądu. W planach jest oświadczenie, że podjęcie uchwały wspomaga wzrost 

kosztów, a kosztów odszkodowania nie będzie płacił były prezes tylko gmina.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy rozmowa Pani Wójt z Panią 

Wójt Gminy Słupsk jest planowana? Według Wiceprzewodniczącego byłaby to skuteczna forma 

działania.  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że myśli nad rozwiązaniem. Być może Pani Mecenas 

spółki znalazła jakieś wyjście.  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy punkt rehabilitacji ma zagwarantowaną przyszłość? 

Czy w ramach dofinansowania jest zapewnione wyposażenie?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest osoba zainteresowana stworzeniem punktu 

rehabilitacji, która ubiega się o dofinansowanie na doposażenie. Nie będzie prowadzona 

działalność prywatna, gdyż nie ma takich możliwości w przypadku dofinansowania. Osoba chętna 

podpisze umowę z Narodowym Funduszem Zdrowia.  

Radna W. Masłyk zwróciła się z pytaniem czy do 10 kwietnia przeznaczona będzie transza na 

organizacje pozarządowe takie jak stowarzyszenia? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań poprosił o przedstawienie sprawozdania z 

wykonania uchwał.  

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 25 do protokołu/ przedstawił Pan 

Sekretarz R. Krawczyk.  

Ad. 5 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z 

działalności międzysesyjnej Komisję Kultury i Oświaty.  



a)  

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja 

spotkała się dwukrotnie w dniach 22.03 na komisjach wspólnych, a także w dniu 23.03 na 

posiedzeniu własnym. Na początku odbyło się spotkanie z Panią Wójt, a później Pani Wójt 

odbyła spotkanie z dyrektorami szkół, na którym obecna była komisja. Przewodniczący Komisji 

podziękował za możliwość uczestnictwa w spotkaniu i przedstawienia zagadnień po reformie. 

Dodał, że na spotkaniu omawiane były arkusze organizacyjne szkół. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań poprosił kolejną komisję o 

przedstawienie sprawozdania.  

a)  

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że 

komisja spotkała się 2 razy i były to spotkania na komisjach wspólnych, a także w gronie 

własnym przed sesją. Na spotkaniu zostały omówione plany oświetleniowe w roku 2018. 

Spotkanie odbyło się wraz z Sołtysem Sołectwa Starnice-Troszki Panem Marcinem 

Botwinnikiem. Komisja w kwietniu planuje wyjazd terenowy, aby ustalić priorytety budowy lamp 

na przyszły rok, jednakże już teraz przychyla się do wniosku Pana Sołtysa z jednym warunkiem, a 

mianowicie wkład własny sołectwa, po deklaracji Pana Sołtysa, ma wynieść 10 tys. zł z funduszu 

sołeckiego. Przyjmując dotychczasowe założenia czyli kwotę 100 tys. zł na oświetlenie, z 

pierwszeństwem budowy lamp w Budowie, lampy z tego sołectwa powinny się zmieścić. 

Czterech obecnych członków na komisji przychyliło się do takiej decyzji. Komisja potwierdzi to 

jeszcze w terenie. Część kosztów jest znana, warunki techniczne są już wydane. Pan Adam 

Gardzielewski był na komisjach i oświadczył, że we wnioskowanym miejscu są warunki do 

przyłączenia i postawienia lamp. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań przeszedł do Komisji Rewizyjnej.  

b)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Pan Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej zgłaszał swoją nieobecność na sesji, a Pan Wiceprzewodniczący niestety nie. W 

związku z ich nieobecnością zaproponował zwolnienie z przedkładania sprawozdania przez 

komisję.  

Radna I. Kiernicka członek Komisji Rewizyjnej zaproponowała, że złoży sprawozdanie w 

zastępstwie nieobecnych osób i poinformowała, że komisja spotkała się dwa razy. Raz na 

komisjach wspólnych, a raz we własnym gronie w celu rozpoczęcia kontroli Urzędu Gminy pod 

względem ściągalności i umorzeń podatkowych za rok 2016 w porównaniu do roku 2015. 

Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za sprawozdanie i zwrócił się z pytaniem czy 

ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego 

punktu porządku obrad.  

Ad. 6 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby złożyć interpelację? Poinformował, że na ostatniej sesji została złożona interpelacja 

przez Panią Danutę Hańczyk, a urząd działa w tej sprawie. Interpelacja została zgłoszona w 

związku z postawioną wiatą przy sklepie na osiedlu w Budowie.   



Radny R. Cech poinformował, że koło budynku przedszkola znajduje się plac zabaw, 

przebywające tam dzieci, a zwłaszcza chłopcy, lubią pograć w piłkę nożną. Przy GOK-u jest 

niewykorzystany plac i przy małych kosztach można zrobić tam boisko ze sztuczną nawierzchnią. 

Dzieci latem grają na pisaku, bo nie ma tam innych możliwości, w tym wieku piłka to zabawa. 

Miejsce koło GOK-u nie jest użytkowane.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie jest to tani koszt. Na budowę boiska trzeba mieć 

projekt, uzgodnienia i pozwolenie. W Dębnicy Kaszubskiej jest już gotowe boisko przy 

czerwonej szkole, na które wydano setki tysięcy złotych. Panie nauczycielki mogą wyjść z dziećmi 

na boisko, droga ta nie powinna zająć dłużej niż 10 min. Po drodze jest tylko jedno przejście dla 

pieszych, więc droga jest bezpieczna. Przy GOK-u odbywają się różne imprezy, jest to teren 

gdzie ludzie chodzą, rozkładają koce podczas występów i nie można im tego odebrać, podczas 

gdy gotowy obiekt stoi do wykorzystania. Minimalny koszt boiska to 100 tys. zł. Warunki 

przedszkola nie są takie jak powinny być, plac zabaw jest mały i z tym Pani Wójt się zgadza. 

Jednak jest alternatywa. Z boiska przy czerwonej szkole można korzystać w czasie pogody, a na 

salę mogą wejść w razie złej pogody.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy Radny na interpelację potrzebuje 

odpowiedzi pisemnej? 

Radny R. Cech podziękował za odpowiedź i poinformował, że odpowiedź ustna mu wystarczy.  

Radna W. Masłyk poinformowała, że na zebraniu w Starnicach mieszkańcy Troszek poruszyli 

temat podłączenia gospodarstw do kanalizacji. Jeden z mieszańców, jako przedstawiciel 

pozostałych osób, oświadczył, że są w stanie podłączyć się od swojej nieruchomości do 

studzienki kanalizacyjnej na własny koszt. Mieszkańców zapewniono, że temat zostanie 

poruszony na spotkaniu.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że sprawa ta była analizowana przez urząd i została 

wyjaśniona. Dla każdego z mieszkańców zamieszkałych przy głównej nitce sieci można 

zaproponować podłączenie do niej. Jeżeli mieszkańcy złożą wniosek i zadeklarują poniesienie 

kosztów podłączenia do własnej granicy, gmina pokryje koszt podłączenia do granicy 

nieruchomości od głównej nitki.  

Radna W. Masłyk poprosiła o pismo w tej sprawie. 

Ad. 7  

Przewodniczący Rady K. Badowski w związku z brakiem dalszych interpelacji, 

poinformował, że Radni przechodzą do następnego punktu jakim był wolne wnioski, zapytania i 

informacje.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki, w nawiązaniu do wniosku z poprzedniej sesji, 

poinformował, że otrzymał odpowiedź, że na wnioskowanej przez Niego drodze powiatowej nie 

planuje się prac, jednak On zwracał się z prośbą o wykopanie jakiegoś chwytacza do łapania 

błota. Mówił wtedy o niewielkiej pracy. Zależy mu na tym aby wykopać trochę rowu i 

ukierunkować spływające błoto, aby nie leciało ono na drogę. Prosił również o wystosowanie 

pisma do Starostwa o zebranie poboczy, gdzie zalega woda opadowa, jednak to nie zostało 

usłyszane, wobec czego ponawia prośbę. Dodatkowo poinformował, że na drodze do Kotowa 

jest bardzo dużo suchych i połamanych konarów zwisających z drzew. Są sterczące spróchniałe 

gałęzie, które stwarzają niebezpieczeństwo dla osób poruszających się po drodze. Na razie nic 

złego się nie stało, ale kiedyś one spadną. Drzewa muszą być wyczyszczone, bo to stwarza duże 

zagrożenie dla osób poruszających się po niej.  



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostało złożone pismo z prośbą o usuwanie gałęzi z 

drzew przy drogach powiatowych. W odpowiedzi uzyskano informację, że od 15 marca na 

bieżąco takie prace będą wykonywane, jednak mają też dużo innych zadań. Zostanie na to 

zwrócona uwaga. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że drzewa te wyglądają bardzo źle 

i wyglądają zastraszająco niebezpiecznie. Konary wiszą nad jezdnią. Podczas jakiejkolwiek 

wichury mogą na kogoś spaść.  

Radny R. Cech podziękował za zajęcie się drogami, które zgłaszał na ostatniej sesji. Drogi zostały 

zrobione bardzo szybko i teraz mogą lepiej służyć mieszkańcom. Radny zwrócił się z pytaniem 

czy jakieś puste pomieszczenia w czerwonej szkole będą wynajmowane na usługi takie jak zakład 

fryzjerski, czy zakład kosmetyczny? Kilka osób jest zainteresowanych tym miejscem. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w naszej gminie nie ma warsztatów terapii zajęciowej. 

Rozmawiała z Panem Starostą o zorganizowaniu takowych, jednak pomysł jest rozbijany o 

konieczność finansowania z Urzędu Wojewódzkiego. Padł pomysł od Pani Kierownik OPS-u aby 

starać się o dofinansowanie dla Środowiskowego Domu Pomocy. Jest na to pełne 

dofinansowanie. Wszystkie gminy dookoła mają to wprowadzone. ŚDP pełni rolę warsztatów 

terapii zajęciowej i jest pod opieką OPS-u. Wprowadzenie usług fryzjerstwa na dzień dzisiejszy 

nie jest możliwe. Nikt nie będzie chciał podpisać umowy na rok lub dwa lata. Zakładane jest, że 

dom ruszy w przyszłym roku. Gmina czeka także na odpowiedź z Komendy Wojewódzkiej 

Policji w Gdańsku co z posterunkiem policji, czy zdecydują się go przenieść. Pani Wójta dodał, że 

policja bardzo zainteresowała się taką możliwością. Na górze w budynku jest punkt pomocy 

niebieskiej linii. Jedno pomieszczenie zostało przekazane stowarzyszeniu, o kolejne prosi Polski 

Związek Wędkarski. Jedyne dostępne miejsca są na drugim piętrze, jednakże gmina chce 

utworzyć pomieszczenie awaryjne w razie jakichś nieprzewidzianych sytuacji życiowych 

mieszkańców. Osoby potrzebujące pomocy mogłyby się o nią zwrócić i wtedy zostałoby im 

udostępnione to miejsce. Byłby to pokój z kuchnią do wykorzystania w sytuacjach kryzysowych 

takich jak pożar domu. Poza tym na drugie piętro prowadzą wąskie schody i jest dość wysoko, 

więc nie będzie zainteresowania tymi lokalami.  

Radny R. Cech poinformował, że osobom pytającym głównie chodziło o pierwsze piętro, ale jest 

już ono rozplanowane.  

Radna R. Rejkowicz na prośbę mieszkańców i nauczycieli poprosiła o pilne sprawdzenie placów 

zabaw w miejscowości Motarzyno. W konstrukcjach są duże ubytki i stwarzają one zagrożenie dla 

dzieci z nich korzystających.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nadal obowiązuje trwałość projektu i do jego 

zakończenia place muszą być utrzymywane. Trwałość projektu prawdopodobnie kończy się w 

październiku. Oba place są przy szkole w Motarzynie, wobec czego zwróci się uwagę Panu 

Dyrektorowi, aby miał na uwadze stan tych placów. Na plac zabaw koło osiedla bloków zostanie 

wysłana ekipa urzędu, aby zajęła się tematem. Materiały, z których place zostały wykonane, są 

kiepskiej jakości. Taka długa gwarancja, przy tych materiałach jest nieuzasadniona. Po ustaniu 

trwałości projektu, będą one demontowane. Można je zastępować dużo bardziej wytrzymałymi z 

mieszkanki plastików. 

Radna W. Masłyk poinformowała, że w poprzednio składanym wniosku o zastoju wodnym na 

zakręcie drogi powiatowej chodziło jej o miejscowość Starnice, a dostała odpowiedź na 

skrzyżowanie w Borzęcinie. Radnej chodziło o zakręt w miejscowości Starnice przy bloku 4-

rodzinnym. Radna poprosiła również o wsparcie w dokończeniu chodnika i podjazdów w 



miejscowości. Na spotkaniu Pan Siwiec przyznał rację, że złożone uwagi są zasadne. Jeżeli już jest 

tak duża inwestycja idąca przez miejscowość liczy się na to, że zostanie to w pełni zrobione. 

Termin zakończenia prac jest przewidziany na koniec maja, dlatego Radna zwróciła się z 

pytaniem czy prace niedługo się rozpoczną? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest po rozmowie z dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych z Panem Ożarkiem i prace już ruszyły. Firma dostała dodatkowy termin na 

usunięcie usterek zapisanych w protokole i do końca maja zostaną one zrobione. 

Radny M. Batóg zwrócił się z prośbą o wykonanie kanalizacji burzowej koło przystanku w 

Gałęzowie. Już kilkakrotnie było to zgłaszane, zapewnienia o pracach były, jednak do tej pory nic 

nie zostało wykonane. Praktycznie pierwszy kwartał roku jest zakończony, dlatego Radny 

poprosił o ponowną interwencję w tym temacie. Wcześniej tłumaczono się brakiem pieniędzy. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostanie to ponownie zgłoszone do Starostwa.  

Radna W. Masłyk zwróciła się z pytaniem czy w tym roku sołectwa mogą liczyć na wsparcie 

pracowników interwencyjnych?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że niestety nie ma takiej możliwości. Pracownicy 

interwencyjni nie będą zatrudniani z powodu złych doświadczeń, a poza tym takiemu 

pracownikowi musi być zapewnione miejsce pracy, po okresie współpracy z Urzędem Pracy. 

Warunki z Urzędem Pracy są bardzo niekorzystne. Dąży się do tego aby korzystać z projektów. 

Obecnie w urzędzie są zatrudniane dwie osoby na stażu, dwóch stażystów pracujących w terenie. 

Jakość i oczekiwania co do pracowników interwencyjnych nie były takie jakich się spodziewano.   

Radna W. Masłyk poinformowała, że sama pokierowała jedną osobę, aby zgłosiła się na staż do 

urzędu. Radna chciałaby aby ten Pan jak najszybciej rozpoczął swoją pracę.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że osoba ta zgłosiła się do urzędu, jednak nie wyraziła 

zgody na prace fizyczne ze względu na swój stan zdrowia. Ten Pan chciał pracować w urzędzie, 

przy biurku zajmując się np. stroną internetową. Od pracownika oczekuje się prac fizycznych, a 

na tego typu prace oferowane przez kandydata nie ma zapotrzebowania. Urząd potrzebuje 

pracowników fizycznych. 

Radna W. Masłyk oznajmiła, że wcześniej ten Pan mówił także o estetyzacji sołectw. Takie osoby 

byłyby bardzo pomocne i przydatne dla sołectwa. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że sesja nie jest miejscem na takie rozmowy. 

Jeżeli są takie potrzeby i osoby chętne należy załatwiać to bezpośrednio w urzędzie. 

Radna M. Gardzielewska poinformowała, że droga do miejscowości Leśnia jest w bardzo złym 

stanie i wymaga naprawy. Przed zimą była naprawiana, teraz jednak znów jest rozjeżdżona.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że rozmawiała z Nadleśniczym z Leśnego Dworu o tej 

drodze. Na bieżąco będą ją naprawiać, gdyż została uszkodzona z powodu zrębów i wywozu 

transportu z lasu. Droga składa się z fragmentów należących do Lasów i Gminy, jednak jest 

deklaracja, że droga zostanie naprawiona.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy z Lasami można 

uporządkować kwestie dróg? Zostało powiedziane, że niektóre drogi składają się z odcinków 

gminnych, nadleśnictwa, a nawet powiatowych. Czy można przygotować zestawienie 

nieruchomości należących do gminy i fizycznie się z Lasami wymienić lub przekazać im drogi 

będące w posiadaniu gminy? Taka zamiana miała miejsce przy drodze z Kotowa w stronę 

Gogolewa. Tamta dogra jest bardzo dobrze utrzymana. Można spróbować zawrzeć takie 

porozumienie. Wtedy łatwiej byłoby remontować drogi. Lasy chętnie remontują drogi, których są 

jedynym właścicielem. Tam gdzie jest współwłasność po prostu je zostawiają.  



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że urząd próbował dojść do porozumienia, aby przejąć 

drogę służącą jedynie mieszkańcom. Jednak nie są to decyzje Nadleśniczego, są one oparte o 

decyzje Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych, a następnie Generalnej Dyrekcji. Nie chcą się 

zamieniać na drogi, ale na grunty.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w Kotowie znajduje się 4 ha lasów na 

które można się wymienić. Dodał, że wystąpiono z opinią na temat zalesienia działki w Kotowie. 

Słyszał, że opinia jest negatywna. Jest to jedyna działka leśna, która tak naprawdę przez 

przypadek jest działką leśną, gdyż jest pośrodku pól. Od lasu odstaje, a chcą ją zalesić młodym 

drzewkami. Gdyby doszło do zalesienia wtedy rolnicy ponieśliby duże straty, gdyż jak wiadomo 

zwierzyna w takich zagajnikach jest najbezpieczniejsza. Wiceprzewodniczący zwrócił się z 

pytaniem czy można by było wymienić się z lasami na tą działkę? Z całą pewnością znalazłby się 

kupiec roli, a gmina mogłaby ją sprzedać za całkiem fajne pieniądze. 

Pani Wójt I. Warkocka zauważyła, że o tym należałoby porozmawiać z referatem zasobów. Lasy 

najchętniej wymieniają się na tereny leśne. Nie za bardzo są zainteresowani drogami.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania?  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy coś się wyjaśniło ze stypendiami szkolnymi? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że decyzją dyrektora szkoły stypendia nie były wypłacane 

dla uczniów, gdyż taka decyzja została podjęta na radzie pedagogicznej, jednak po piśmie z 

urzędu decyzja ta została zmieniona. Uczniowie dostali stypendium.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że dostał na maila wiadomość od jednego z 

mieszkańców Mielna dotyczącą starej melioracji. W Mielnie są zalane łąki, była zrobiona 

melioracja w latach 70-tych, jednak już nie działa i woda znów się pojawiła na łące. Stara 

poniemiecka melioracja działała do niedawna. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy jeżeli 

ujście melioracji jest na terytorium Lasów Państwowych gmina może w to ingerować? Czy można 

coś z tym robić?  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeszcze nie zajęła się tym tematem. Porozmawia o tym 

z pracownikiem. Urzędowi został zarzucony brak zainteresowania tą sprawą, choć do czasu tego 

maila nie wpłynęło żadne pismo i nie było to zgłoszone na żadnym spotkaniu sołeckim. Wieś jest 

podzielona, jedni chcą stawy, a innym się one nie podobają.  

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że właściciel gruntu odpowiedzialny jest za tą 

nieruchomość.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że po części może to być grunt gminny.  

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem do Pani Kierownik Krystyny Szustak informując 

jednocześnie, że kiedyś w jakimś sprawozdaniu był podany procent klientów korzystających z 

usług OPS-u i czy Pani Kierownik pamięta tą liczbę?  

Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że z usług OPS-u korzysta około 1800-2000 

mieszkańców. Ogółem do stosunku mieszkańców jest to około 1/5 gminy, czyli jakieś 20% 

mieszkańców. W przyszłym miesiącu zostanie przedstawiona analiza działalności OPS-u.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił aby w analizie ująć liczbę gospodarstw domowych, 

które korzystają z usług ośrodka.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że liczba klientów OPS-u składa się z dodatku 

mieszkaniowego, zasiłku rodzinnego i dodatkowo liczba zwiększyła się z powodu programu 

500+.  



Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że należy odróżnić pomoc ośrodka od innych zadań 

nałożonych na ośrodek. Są to dwa różne tematy. Pani Kierownik zaznaczyła, że zostanie 

zrobiony podział na klientów OPS-u i osoby korzystające ze świadczeń. 

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, odnośnie drogi do Kotowa, że z Panem 

Ożarkiem pojawią się na tej drodze robiąc objazd po drogach powiatowych. Dadzą znać Panu 

Wiceprzewodniczącemu, jak tylko będą w terenie, aby także mógł uczestniczyć w oględzinach. 

Dodał, że dziś odbył się przetarg na drugą część zadania do Gogolewka. Oznajmił także, że dużo 

dobrego dla kanalizacji gminy zrobiła firma Pan Skibińskiego, niestety wczoraj odbył się Jego 

pogrzeb. Dużo dobrego zrobił m.in. na terenie samej Dębnicy Kaszubskiej, gdyż dzięki Jego 

pracy nie ma przykrych zapachów z kanalizacji.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że do urzędu i radnych inne informacje dochodzą. Co 

chwilę zgłaszane są jakieś uciążliwości.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co z placem gminnym za pocztą? 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że na ten plac jest program funkcjonalno-użytkowy. Urząd 

ubiega się o decyzję na realizację i jeżeli pojawią się środki to rozpocznie się realizację zadania.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że nawierzchnia drogi z Mielna do Suchorza 

leży na terenie dwóch powiatów, Powiatu Słupskiego oraz Powiatu Bytowskiego. Zwrócił się z 

pytaniem czy można rozważyć możliwości i wystąpić o gruntowną poprawę tej nawierzchni? 

Asfalt jest w bardzo złym stanie. Wiadomo jaki jest bruk i nikt nie wnosił o jego asfaltowanie.  

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że mieszkańcy nie chcieli aby droga brukowa była 

zrobiona.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że nie chodzi mu o drogę brukową, gdyż 

mieszkańcy na spotkaniu postanowili, że nie chcą wylewać na nią asfaltu. Chodzi mu o drogę 

między Mielnem a Suchorzem. Przewodniczący Rady poprosił Pana Grzegorza Grabowskiego, 

aby wspomniał o tym Panu Ożarkowi.  

Radny Rady Powiatu G. Grabowski oznajmił, że nikt nie zdaje sobie sprawy jakimi jesteśmy 

szczęściarzami. W tym troku ponad 13 km drogi powiatowej zostanie zrobione na terenie naszej 

gminy i kłopot jest jeszcze coś uszczknąć.  

Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że na drodze powiatowej w miejscowości Motarzyno na 

odcinku od szkoły w kierunku do Gałąźni Wielkiej są duże ubytki w drodze. Największe na 

skrzyżowaniu koło remizy strażackiej. Kawałek drogi wojewódzkiej przy szkole także jest do 

naprawy. Od skrzyżowania za pasy przy szkole. Należałoby się także zająć suchymi konarami 

drzew oraz drzewami stwarzającymi niebezpieczeństwo na drodze gminnej łączącej drogę na 

Gałąźnie z drogą wojewódzką 210. Wiszą tam bardzo duże konary. W roku ubiegłym było 

wnioskowane o wycięcie 5-ciu drzew, jednak na 2 z nich nie została wydana zgoda. Obecnie 

drzewa są w jeszcze gorszym stanie. Również zawnioskowała o zajęcie się dziurami w tej drodze. 

Pani Sołtys zwróciła się także z pytaniem jak daleko jest sprawa z barem i odpływem wody 

opadowej? Pani do tej pory nic w tej kwestii nie zrobiła.  

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że została wydana decyzja przyzwalająca na 

podłączenie się do studzienki. Niestety nie jest w stanie powiedzieć na kiedy i czy w ogóle był 

wydany termin podłączenia.  

Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że należało dać Pani termin wykonania, gdyż tak może to 

zrobić nie wiadomo kiedy. Dodała, że droga wojewódzka 210 na zakręcie koło krzyża załamuje 

się. Poprosiła o wysłanie pisma do województwa o interwencję na tej drodze. Różnica pomiędzy 

drogą a krawężnikiem wynosi 20 cm. Przy silnych opadach deszczu na drogę napływają muldy 



piasku. Należałoby zgłosić tą drogę do interwencji Zarządu Dróg Wojewódzkich. Pod 

powierzchnią drogi są jakieś wody, gdyż wypłukują spod niej piasek. Pani Sołtys poinformowała 

również, że na drodze wojewódzkiej na wysokości Pana Kurhan jest duża wyrwa w drodze, którą 

należałoby załatać. Gdy wpadnie się w nią można sobie pourywać koła.  

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że ekipa z województwa jak i powiatu już jeździ po 

drogach i łata dziury, więc i ta powinna być już załatana. Po skończonej zimie pojawiło się 

bardzo dużo ubytków. Wczoraj pracownicy zakończyli drogę na Podwilczyn. Brygada nie jest w 

stanie wszystkiego zrobić, dlatego należy być cierpliwym. Czasami gdy składany jest jakiś wniosek 

jest tak, że ekipa pojawia się już na drugi dzień, bo znają i widzą problemy do załatwienia. 

Fachowcy z firmy zajmującej się drogami, mówili, że najlepszy czas na łatanie to pogoda gdy nie 

ma przejść temperatur przez 0 stopni. Potrzebne są temperatury dodatnie.  

Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że główny nacisk kładzie na drogę koło szkoły.  

Pani Sołtys H. Gieroń zwróciła się z pytaniem kto odpowiada za zrąbki w miejscowości Dobra? 

Wycinka się odbyła, a bałagan pozostał. Są przewrócone płotki, uszkodzone murki.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że za drogę odpowiada Zarząd Dróg Powiatowych.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że na to potrzeba czasu. Na pewno zostanie to 

zrobione.  

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że firma na wykonanie zadania dostała określony 

termin. Prace nie są wykonywane jedynie w miejscowości Dobra. Należy wykazać się odrobiną 

cierpliwości, gdyż pewnie do końca wyznaczonego terminu uprzątną to co zrobili. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że zawsze można wykonać telefon do Zarządu 

Dróg.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że należy uzbroić się w cierpliwość. Z jednej strony 

ludzie narzekają, że droga jest w złym stanie, a jak przyjdzie remont drogi to narzekają na 

utrudnienia. Aby coś polepszyć trzeba się trochę poświęcić. Należy to przetrwać. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 

punktu porządku obrad.  

 

Ad. 8-9 

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości 
w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź 
pisemna. Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:41 zamknął sesję Rady Gminy po 
wyczerpaniu porządku obrad.  
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